
Sitno, 11 października 2012 roku 
 

ST - 0043/VI/25/2012 
 

Protokół Nr XXV/2012 

R a d y  G m i n y 
w Sitnie 

z dnia 11paźdzernika 2012 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę oraz zbiorowe odprowadzanie 

ścieków, 

- w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego od osób fizycznych  

w drodze inkasa, określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso, 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok, 

- w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sitno 

na lata 2012-2017. 

- w sprawie podziału na okręgi wyborcze, 

- w sprawie zmian w Strategii Rozwoju Lokalnego Gminy Sitno na lata 2007-2015, 

- w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od środków transportowych na rok 2013, 

- w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

Gminy Sitno na rok 2013, 

- w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów ustalenia podatku rolnego na 2013 rok, 

- w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad korzystania  

z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Sitno. 

5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

6. Informacje o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012. 

7. Przedstawienie analizy oświadczeń majątkowych. 

8. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

9. Sprawy różne. 

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

11. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Antoni Gazda 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 

8. Niedźwiedź Zygmunt 
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9. Ostapińska Dorota 

10. Pawlicha Bogdan 

11. Stefańczuk Zbigniew 

12. Szajnoga Marek 

13. Tarkot Alina 

14. Tukiendorf Edward 

 

Radni nieobecni: 
1. Palikot Piotr 

 

 

Ad 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad XXV Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 

Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 

Panią Jolantę Hryciuk, kierownika ZWiUTG Andrzeja Kicińskiego, kierownika 

GBP Danutę Wrotniak, proboszcza Parafii w Horyszowie Polskim Józefa 

Czausa, mieszkańca z Sitna sołtysów. Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

  

i trwały do godz. 16
30

.  

 

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

        Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził, że  

w obradach uczestniczy 14 Radnych, co stanowi niezbędne quorum potrzebne 

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad 

pytając czy są do niego uwagi. 

Pan Sekretarz poinformował, że możemy podjąć tylko cześć uchwał 

podatkowych, a w związku z tym tych, których nie możemy podjąć, możemy je 

tylko dzisiaj przedyskutować.  

Kolejno Pan Sekretarz poinformował, że do uchwały w sprawie zmian  

w Strategii Rozwoju Lokalnego Gminy Sitno na lata 2007-2015 zostanie 

dołączony załącznik, który podlega zmianie- Wieloletni Plan Inwestycyjny.  

Dalej Pan Sekretarz wyjaśnił, że jeśli chodzi o uchwałę w sprawie 

podziału gminy na okręgi wyborcze, to została ona przedstawiona w Krajowym 

Biurze Wyborczym i zaopiniowana pozytywnie. 

Następnie Pan Sekretarz poprosił, aby do programu sesji ująć jeszcze 

uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, która była 
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podejmowana na poprzedniej sesji Rady Gminy, jednak została 

zakwestionowana przez Urząd Wojewódzki. Chodziło o §1 w załączniku do 

uchwały dotyczący definicji, w związku z tym §1 został usunięty, a reszta 

została bez zmian. 

Pan Juszczak poinformował, iż materiały na sesje otrzymał dopiero 

w poniedziałek po powrocie z pracy, a w związku z tym zgłosił wniosek, aby 

wszystkie sprawy podatkowe, a także sprawę podziału na okręgi wyborcze 

odłożyć na następną sesję.  

Państwo Radni przyjęli proponowany porządek obrad z tym uwagami, 

które zostały zaproponowane przez Pana Sekretarza i Pana Juszczaka 

jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

Następnie Przewodniczący zaproponował, aby na wstępie sesji oddać głos 

przybyłym gościom. 

Pan Nadolski z Sitna zapytał,: „jakie są warunki wypożyczenia sali tej, 

w której się teraz znajdujemy na uroczystości rodzinne? Czy jest jakiś cennik 

ustalony w tym zakresie? Kto o tym decyduje? I na co są przeznaczane 

pieniądze, które są brane za wypożyczeni sali?” 

Pan Wójt wyjaśni, że remont budynku był wykonany częściowo 

ze środków unijnych, a w związku z tym nie możemy przez okres 5 lat pobierać 

jakichkolwiek opłat. Jeśli chodzi o cennik to musimy poczekać jeszcze, 

co najmniej 4 lata, aby można było go wprowadzić. 

Następnie Pan Wójt wyjaśnił, że jeśli były jakieś pieniądze pobierane za 

wynajem sali to zostanie to zweryfikowane. 

Pan Sekretarz poinformował, że trzeba będzie wystąpić do Urzędu 

Marszałkowskiego z wnioskiem, który miałby na celu umożliwienie pobieranie 

opłat za wynajem sali. Na koniec Pan Sekretarz powiedział, że budynek ma 

służyć mieszkańcom na jasnych czytelnych zasadach, które musimy 

wypracować. 

Następnie Przewodniczący odczytał, prośbę Proboszcza z Horyszowa 

Polskiego dot. przekazania płyt betonowych na dojazd do zabytkowych 

Cmentarzy w Nowej Kolonii Horyszów Polski i Horyszowie Polskim. 

Kolejno Przewodniczący odczytał podanie Parafii Rzymsko-katolickiej  

z Jarosławca dot. przekazania płyt betonowych na utwardzenie parkingu przed 

cmentarzem w Jarosławcu. 

Pan Szajnoga powiedział, że wcześniej było też uzgadniane przekazanie 

około 40 płyt betonowych przed remizę na kolonii w Jarosławcu. 

Proboszcz Parafii z Horyszowa Polskiego Józef Czaus poinformował, 

gdzie są konkretnie potrzebne płyty betonowe. 

Pani Mańko poprosiła o uwzględnienie kilku płyt na parking przed 

blokami w byłym Zakładzie Rolnym. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że w pierwszej kolejności będą brane pod uwagę 

potrzeby z Jarosławca, ponieważ płyty pochodzą z Zakładu Rolnego  
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z Jarosławca, a dopiero w następnej kolejności Horyszów Polski. Dojdą jeszcze 

jednak koszty transportu i ułożenia. 

Proboszcz z Horyszowa powiedział, że w przypadku płyt dla Horyszowa 

to koszty przewiezienia i ułożenia bierze na siebie. 

Pan Wójt dodał, że płyty pochodzą z Jarosławca, dlatego w pierwszej 

kolejności będą rozpatrywane potrzeby Jarosławca, natomiast, jeśli zostaną 

jakieś płyty, to dopiero wtedy będą mogły być przekazane dla Horyszowa. 

Pan Sekretarz powiedział, że mieszkańcy z Bożego Daru, też prosili 

o kilka płyt na mijankę na nowej drodze i Szkole w Horyszowie Polskim. 

Pan Borowiec zapytał, czy podziału tych płyt będziemy dokonywali na 

następnej sesji. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że podziału płyt będziemy dokonywali wtedy, 

kiedy będziemy znali szczegóły. 

 

 

Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby w skład Komisji Uchwał 

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Antoni Gazda i Janusz 

Mazurek. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

  

 

Ad.4 

Podjęcie uchwał 

 

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 14 Radnych. 

Zanim zostały odczytane projekty uchwał Przewodniczący wyjaśnił, że  

w związku z wcześniejszymi ustaleniami część uchwał zostanie podjęta na 

dzisiejszej sesji, a cześć zostanie odczytana i omówiona. 

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał kolejno projekty i propozycje Uchwał celem 

ich podjęcia i omówienia: 

 

1) Uchwała Nr XXV/147/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę oraz 

zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

 

Pan Wójt powiedział, że opłatę za dostawę wody chcemy zostawić na tym 

samym poziomie, co w zeszłym roku, natomiast w przypadku opłaty za 

odprowadzanie ścieków chcemy podnieść do kwoty 4,99 zł/m
3
. Tak, aby było 
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możliwe pokrycie, chociaż kosztów napraw i usterek-między innymi 

przepompowni. 

Pan Juszczak zaproponował, aby przedstawić kalkulację - jaki jest koszt 

rzeczywisty ścieków (koszt energii, koszt opłat do oczyszczalni w Zamościu), 

tak żeby można było realnie się odnieść do rzeczywistych kosztów.  

Pan Kiciński dodał, że są duże koszty utrzymania kanalizacji w stosunku do 

pobieranych opłat. 

Uchwała została odłożona na kolejną sesję.  

2) Uchwała Nr XXV/148/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie zarządzenia poboru podatku od nieruchomości, rolnego  

i leśnego od osób fizycznych w drodze inkasa, określenia inkasentów  

i wysokości wynagrodzenia za inkaso. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że chcemy podnieść sołtysom o 1% wynagrodzenie za 

zainkasowane należności podatkowe w stosunku do ubiegłego roku. 

Następnie Pan Wójt omówił, w jakim wymiarze został zebrany podatek 

leśny i rolny. 

Pan Sekretarz powiedział, że cześć rolników wpłaca w banku bądź 

przelewem internetowym, bo nie każdy z rolników chce wpłacać u sołtysa. 

 

Uchwała ta została przełożona na następną sesję. 

 

3) Uchwała Nr XXV/149/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2012 rok. 

 

W związku z odłożeniem podjęcia dwóch wcześniejszych uchwał, 

numeracja uchwał uległa przesunięciu i uchwała Nr 149 otrzymała Nr 147, to 

samo ma miejsce w przypadku kolejnych uchwał. 

 

Pani Skarbnik przedstawiła zmiany w uchwale. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 

Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

4) Uchwała Nr XXV/150/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Sitno na lata 2012-2017. 

 

Zmieniono Nr uchwały na Nr 148. 

Pani Skarbnik omówiła zmiany ww. uchwale. 
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Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 

Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

5) Uchwała Nr XXV/151/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie podziału Gminy Sitno na okręgi wyborcze, ich granice  

i numery oraz liczbę radnych wybieranych w każdym okręgu. 

 

Pan Wójt omówił uchwałę i poinformował, że okręgi są jedno mandatowe. 

Uchwał został również, przedstawiona w Krajowym Burze Wyborczym  

i zaopiniowana pozytywnie.  

Po dyskusji nad projektem uchwały ustalono, że będą wprowadzone zmiany 

okręgów (miejscowości wchodzących w skład okręgu) i zgodnie  

z wcześniejszą propozycją uchwałę odłożono na następną sesję. 

 

6) Uchwała Nr XXV/152/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie zmian w Strategii Rozwoju Lokalnego Gminy Sitno na lata 

2007-2015. 

Zmieniono Nr uchwały na Nr 149. 

 

Pan Sekretarz omówił zmiany w Wieloletnim Planie Inwestycyjnym, który 

stanowi punkt 8 Strategii Rozwoju Lokalnego Gminy.  

Pan Jerzy Mazurek poprosił, aby do Planu wciągnąć jeszcze 

zaprojektowanie brakujących lamp w Cześnikach od kościoła do szkoły. 

Pan Sekretarz powiedział, że w związku z tym dopisujemy to do Planu 

Inwestycyjnego. 

Następnie Pan Jerzy Mazurek zaproponował, aby ująć zrobienie drogi 

w Cześnikach (droga beliny) około 400m. 

Pan Sekretarz powiedział, że w związku z tym to też dopisujemy do WPI. 

Pan Biłant zaproponował, aby ująć też remont budynku w Jarosławcu 

Dolnym, który ma być przeznaczony dla sołectwa. 

Sekretarz poinformował, że to też zostanie ujęte. 

Pan Szajnoga zaproponował, żeby też ująć remizę w Jarosławcu przy szkole. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że zostanie to też ujęte w WPI, jednak remiza nie 

będzie remontowana przez Gminę do momentu, aż nie zostanie przekazana 

przez Wspólnotę na rzecz Gminy. 

Pan Niedźwiedź poprosił, aby ująć w WPI także wykonanie chodników 

w Stabrowie. 

Następnie Pani Ostapińska zapytała, jak to jest możliwe, że nie ma żadnych 

środków na remont remizy w Stabrowie, natomiast w Czołkach będą już dwie 

remizy. 
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Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy odnośnie Uchwały w sprawie 

przystanków są jeszcze jakieś propozycje, pytania. 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 

Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

7) Uchwała Nr XXV/153/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie określenia wysokości rocznych stawek podatku od 

środków transportowych na rok 2013. 

 

Pan Wójt omówił stawki w uchwale. 

Pan Szajnoga stwierdził, że jeżeli podnosimy podatek to podnośmy go 

wszystkim na jednakowym poziomie. 

Uchwała został przedyskutowana i odłożona na następną sesję. 

Pan Wójt powiedział, że nikt nie chce podnoszenia podatków, jednak każdy 

chce, aby realizować inwestycje. Duże środki idą również na oświatę. 

 

8) Uchwała Nr XXV/154/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

obowiązujących na terenie Gminy Sitno na rok 2013. 

 

Pan Biłant stwierdził, że w §1 lit. „c” jest stawka podniesiona w stosunku 

do ubiegłego roku o 40%, a w związku z tym zapytał, czym jest to 

podyktowane. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że nie dotyczy to tylko osiedla, ale są też i inni. 

Jeżeli chcemy coś robić na osiedlu to musimy podnieść podatek, jeżeli nie 

będziemy szukać dochodów to nie będziemy nic robić. 

Uchwała został przedyskutowana i odłożona na następną sesję. 

 

9) Uchwała Nr XXV/155/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów ustalenia 

podatku rolnego na 2013 rok. 

 

Podjęcie uchwały zostało odłożone na następną sesję. 

 

10) Uchwała Nr XXV/155/2012 Rady Gminy Sitno z dnia 11 października 

2012r. w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków 

i zasad korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem 

lub zarządzającym jest Gmina Sitno. 

 

W uchwale zmieniono numer na Nr 150. 

Pan Sekretarz wyjaśnił, na czym polegała zmiana w uchwale. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem 
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Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Ad. 5 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 

Porusza zagadnienia: 

1. Sprawy drogowe,  

2. Sprawy inwestycyjne,  

3. Sprawy chodnikowe, 

4. Sprawy gospodarcze, 

5. Sprawy dożynek gminnych(podziękowanie za przygotowania), 

6. Sprawy oświatowe, 

7. Sprawy OSP, 

8. Sprawa zakupu busa, 

9. Sprawy funduszu socjalnego, 

10. Sprawy podatku rolnego 

 

 

 

Ad. 6 

 

Informacje o realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2011/2012 
 

 Pan Sekretarz wyjaśnił, że 8 października br. spotkała się Komisja 

Oświatowa wraz z Dyrektorami szkół, na którym przedstawiono wyniki 

nauczania  

 

Ad. 7 

 

Przedstawienie analizy oświadczeń majątkowych. 

 

Pan Przewodniczący przekazał indywidualnie, każdemu zastrzeżenia, co 

do złożonych oświadczeń majątkowych do Urzędu Skarbowego w Zamościu. 

  

Ad. 8 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 
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Ad. 9 

 

Sprawy różne 

 

 Pan Jerzy Mazurek zapytał, kiedy będzie wiadomo ostatecznie coś na 

temat wniosku na Cześniki złożonego w ramach Lidera. 

 Pan Sekretarz wyjaśnił, że takie są procedury i na razie musimy czekać na 

decyzję Urzędu Marszałkowskiego. 

 Następnie Pan Jerzy Mazurek poprosił o zasypanie gruzem dziury 

w drodze na zakręcie koło Pana Łukasika. 

 Kolejno Pan Jerzy Mazurek powiedział, że trzeba też wyrównać drogę na 

Kułaczówkę. 

 Pan Borowiec zapytał, czy były wypłacane jakieś odszkodowania przez 

koła łowieckie w związku ze szkodami w uprawach rolniczych. 

 Pan Sekretarz wyjaśnił, że odbywały się spotkania z przedstawicielami 

koła łowieckiego i wypłacane były odszkodowania. 

 Pan Przewodniczący poinformował, że LODR chce żeby Gmina przejęła 

od nich oczyszczalnię ścieków. 

 Pan Wójt przedstawił obecnie panującą sytuację w LODR. 

 Następnie Przewodniczący poinformował o piśmie z KBW mówiące  

o tym, że od chwili, kiedy podejmiemy uchwałę w sprawie podziału na okręgi 

wyborcze Gmina ma 3 miesiące na określenie stałych obwodów głosowania.  

Przewodniczący odczytał kolejne pismo z KBW, które mówi o tym, że 

gdy któremuś z radnych wygasa mandat radnego, w związku z jakimś 

postępowaniem karnym itp. to należy o tym fakcie poinformować KBW. 

Pan Borowiec zapytał, czy wpłyną wniosek od sołtysa ze Stanisławki  

w sprawie zaliczenia obszarów ONW. 

Pan Sekretarz poinformował, że wpłyną i będziemy się nad tym 

zastanawiać. 

 

Ad. 10 

 

Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji 

 

Protokoły Nr XXIII/2012 i Nr XXIV/2012 wyłożone były do wglądu 

bezpośrednio w trakcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się  

z tymi Protokołami i czy są do nich uwagi. 

 

 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli Protokół Nr XXIII/2012  

w głosowaniu jawnym przy 11 głosach za, 0 – przeciw i 3 głosach 

wstrzymujących się. 
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Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli Protokół Nr XXIV/2012 

 w głosowaniu jawnym przy 13 głosach za, 0 – przeciw i 1 głosie 

wstrzymującym się. 

 

 

 

 

Ad. 11 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 

 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował: Robert Mazurek               Edward Tukiendorf 

 


